
 

 

 

 

Kraków, dnia 11 maja 2023 roku 
 

 
Do 
Jacka Majchrowskiego 
Prezydenta Miasta Krakowa 
pl. Wszystkich Świętych 3-4 
31-004 Kraków 

 

Dotyczy: realizacji uchwały Rady Miasta Krakowa w sprawie hulajnóg elektrycznych 
 

 
INTERPELACJA 

 

 
Szanowny Panie Prezydencie! 

W oparciu o art. 24 ust. 3 Ustawy o samorządzie gminnym z dnia 8 marca 1990 roku 

(Dz.U. 1990 nr 16 poz. 95 z późniejszymi zmianami), zwracam się do Pana z interpelacją 

w następującej sprawie. 

W ostatnim czasie, głównie z powodu lepszych warunków pogodowych, przybrał na sile problem 

związany z nieprawidłowym parkowaniem hulajnóg elektrycznych w przestrzeni miejskiej. 

Urządzenia te są często porzucane w miejscach zupełnie przypadkowych – na środku chodników 

czy alejek, a nawet tarasując wejścia do budynków. Takie sytuacje to nie tylko utrudnienie dla 

pieszych, zwłaszcza osób z chorobami narządu ruchu czy rodziców z dziecięcymi wózkami. 

Niewłaściwie pozostawione hulajnogi stanowią także poważne zagrożenie dla zdrowia, a nawet 

życia osób niewidomych i niedowidzących. Jak podnoszą eksperci, dodatkowym problemem jest 

w ich przypadku pojawiający się po kolizji z hulajnogą lęk przed samodzielnym poruszaniem się, 

czego konsekwencją może być izolowanie się we własnym domu. 



 

 

Na wskazany wyżej problem parkowania hulajnóg zwróciła uwagę Rada Miasta Krakowa, 

podejmując niemal dokładnie pół roku temu, 23 listopada 2022 r., uchwałę nr C/2736/22 w 

sprawie ustalenia kierunków działania dla Prezydenta Miasta Krakowa dotyczących 

uregulowania sytuacji z parkowaniem hulajnóg elektrycznych wypożyczanych komercyjnie na 

terenie miasta Krakowa. W jej treści wskazano konkretne działania do podjęcia, takie jak: 

zwiększenie liczby punktów mobilności w mieście, wprowadzenie nakazu parkowania wyłącznie 

w wyznaczonych miejscach, wprowadzenie limitu całkowitej liczby hulajnóg na terenie miasta i 

nakazanie ich rotacji, wprowadzenie opłaty od operatorów za zajęcie pasa drogowego czy 

wreszcie skuteczniejsze egzekwowanie obowiązujących przepisów. Wskazać należy, że część z 

tych rozwiązań została już wdrożona w innych miastach, borykających się z podobnym 

problemem.  

Co należy docenić, w pierwszych dniach maja poinformowano o konkretnych działaniach władz 

miasta, związanych z opisanym wyżej problemem. Jak wynika z publikacji na miejskich stronach 

internetowych, w dniu 5 maja Straż Miejska odholowała 82 nieprawidłowo zaparkowane 

hulajnogi, a w przypadku kolejnych 303 urządzeń, dla których nie było podstaw prawnych do ich 

usunięcia, problem zgłoszono operatorom komercyjnych wypożyczalni. Doszło także do 

spotkania władz miasta z przedstawicielami tychże firm. Mieszkańcy argumentują jednak, że ich 

wcześniejsze zgłoszenia były przez Straż Miejską często ignorowane – nawet jeśli strażnicy 

podejmowali interwencję i pojawiali się w zgłoszonych miejscach, nie skutkowało to żadnymi 

czynnościami. Stąd obawy, że majowe działania mogą mieć charakter jednorazowy. 

Mając na uwadze powyższe, zwracam się do Pana z następującymi pytaniami: 

1. Jakie działania w celu realizacji Uchwały Rady Miasta Krakowa nr C/2736/22 zostały 

podjęte w okresie od 1 grudnia 2022 r. do 30 kwietnia br.? 

2. Jaka była liczba interwencji Straży Miejskiej w sprawie nieprawidłowo zaparkowanych 

hulajnóg elektrycznych w okresie od 1 grudnia 2022 r. do 30 kwietnia br.? Uprzejmie 

proszę o podanie danych osobno dla poszczególnych miesięcy, wraz z informacją, ile z 



 

 

tych interwencji zakończyło się odholowaniem hulajnóg, a ile – zgłoszeniem problemu 

operatorowi.  

3. Jakie są efekty rozmów władz miasta z firmami oferującymi komercyjny wynajem 

hulajnóg elektrycznych na terenie Krakowa? 

4. Jakie są dalsze planowane działania w celu rozwiązania problemu nieprawidłowo 

zaparkowanych hulajnóg? 

 
 

Z wyrazami szacunku, 

 

Łukasz Gibała 


